

REFERAT

Emne: BU Englystskolen referat

Mødedato	Mødested/lokale	Mødet påbegyndt kl.	Mødet afsluttet kl.
25.01.23	Personalerummet og hemsén	18.30	21.30
Deltagere Casper Grue Jørgensen, Signe Outzen, Kasper Vissing, Dorthe Skærbæk Kristiansen, Lisbeth Thomsen, Jonas B Sørensen, Alfred 7B, (Heidi Skøttergaard deltager fra kl. 20.00), Nina Christensen, Dorthe Terp			
Fraværende Melanie Vilhelmine Skriver, Charlotte Saaby Sommer, Camilla Holst Grønnebæk, Betina Borglund, Dennis Cenholt Andersen, Signe Hedegaard Bøgh, Helene 9.A, Ender 9.D.			

Dato	Referent	Direkte telefonnr.	Journalnr.
25-01-2023	Dorthe Terp		17.01.01-P35-4-22

1. 18.30 – 18.35 Godkendelse af dagsorden

Punkt 7 og 9 byttes rundt, og punkt 9 bliver lukket møde

2. 18.35 – 18.45 Spørgsmål til udsendte meddelelser

Kommentar til trivselsundersøgelsen: Vi har valgt, at undersøgelsen foregår fra mandag d. 20.02.23 til 20.03.23. Forældrene orienteres senest to uger før.

Der var uddybende spørgsmål til kvalitetsnotatet og samtalen med forvaltningen. Drøftelse af nationale overgangstest. De vurderes af lærerne ikke anvendelige, men testen er obligatorisk. Fra elevside er det oplevelsen, at der har været gavnlige tiltag for nogle elever efter testen.

3. 18.45 – 18.55 Velkommen til Alfred og nyt fra elevrådet

Alfred er elevrådsformand og nu også repræsentant i skolebestyrelsen.

- Der har været elevrådsmøde, og eleverne har ytret ønske om en bod. Elevrådet har drøftet selv at lave en bod, og de har flere ideer.
- Elevrådet ønsker at tjørnebuske rundt om skolen fjernes, da de punkterer boldene.
- 6. årgang mangler udenomsplads til frikvarteraktiviteter i foråret.
- Der er farlig cykeltrafik foran H og I. Eleverne tager ikke elevrådets konkrete henvendelser alvorligt. Eleverne har brug for de voksnes hjælp. Forslag om at afhjælpe med bomme.

- Eleverne oplever udfordringer med ledninger til bærbare devices. Der ønskes ”ledningsførere”/skinner.
- Toiletter mangler papir og madame poser.
- H og I ønsker flere aktiviteter til Megaaften. Jf. evalueringen fra sidste års Megaaften, var der for lang kø og ventetid. Dette ønskes afhjulpet med flere aktiviteter.
- Elevrådet ønsker at få boder til Megaaften, så de kan tjene lidt penge.

4. 18.35 -19.25 Tilsyn med princippet.” Samarbejdet mellem skole og hjem.”

- Introduktion ved formanden
- Drøftelse
- Beslutning – evt. nedsættelse af arbejdsgruppe

Drøftelse i grupper:

- Hvilket behov har forældrene for at have dette princip – hvad skal princippet kunne?
- Hvilke mål skal det indeholde/indfri?
- Er der mangler i udkastet set ud fra et forældreperspektiv?

Introduktion ved formanden:

- Vi har tidligere haft en indsats omkring tilsyn af princippet ”skolehjem samarbejdet”.
- Bestyrelsen har været i dialog med personalet omkring forældrenes ønsker.
- Forældrene har ønske om i højere grad at involveres som en ressource i elevernes læring. Forældre efterspørger generelt om mere feedback på deres børns læring.
- Det er forskningsmæssigt bevist, at eleverne lærer mest, hvis forældrene udviser interesse for det, eleverne er i gang med at lære.
- Skole og hjem har en fælles forpligtelse i at styrke børnenes læring.

Kommentarer fra forældrene:

Overordnet er det et godt princip. I dialogen fremkom tre ønsker og forslag til ændringer.

Afsnittet: ”Skolen tilstræber at give forældrene viden om, hvordan de i hjemmet kan støtte deres barns læring og udvikling flyttes til afsnittet: ”orientering af hjemmene.”

Hypigheden og kvaliteten af skolehjemsamtalen er drøftet. Der er forslag om at lærerne sidder i hvert sit rum og forældrene går på skift. Dette vil give forældrene bedre tid til drøftelse med den enkelte medarbejder, og tiden for de ansatte vil være den samme.

Meddelelsesbogen skal fungere – ellers ønskes flere skolehjemsamtaler.

Det er et generelt ønske at få mulighed i for, at tale med flere lærere end kun dansk og matematik. Dette er særligt gældende for forældre til udskolingselever. Det er et ønske, at faglærere i højere grad er til stede ved skolehjemsamtalerne, og det er et stort ønske, at der minimum gives skriftlig feedback fra faglærere. Ønsket om flere ressourcer til flere læreres deltagelse i skolehjemsamtalerne i udskoling kommer fra både personalesiden og forældrene.

I forhold til vægtningen i dialogen mellem faglig og social udvikling/trivsel er det en forventning, at det faglige under alle omstændigheder drøftes under samtalerne.

Det er håb, at meddelelsesbogen kommer til at styrke kommunikationen mellem skole og hjem.

5. **19.25 – 19.40 Kaffe under plenum.**

6. **19.40 – 19.55 Opfølgning på regnskab 2022 ved ledelsen**

Budgettet er ikke landet helt endnu, da vi stadig mangler nogle omposteringer og refusioner. Vi er dog sikre på at komme ud af 2022 med et plus på kontoen. Vi må overføre 4 pct. men overskuddet er ikke så stort. Det ideelle er som regel at lande med et lille plus, da pengene skal bruges på de elever, vi har. Målet er ikke at spare et kæmpe overskud op, men i stedet gavne elevernes læring.

Elevers erstatningsansvar skal drøftes på et senere tidspunkt i skolebestyrelse.

6a. **19.55 – 20.00 Kommunikation med Nordic Food**

Formanden har haft kontakt til Nordic Food. De ønsker at indgå i et samarbejde om en skolemadsordning. Nordic Food vil besigtige skolens faciliteter.

Firmaet har en forestilling om, at der skal være en deadline for bestilling af mad. Dette skal drøftes med firmaet. Afhængig af mængden kan firmaet muligvis afse en medarbejder til udleveringen.

Platformen for bestilling af mad var sidste gang Skolemad.nu. Nordic Food har ikke selv en platform, men der ligger forskellige platforme på nettet, som kan anvendes. Elevrådet vil på sigt drøfte ønsker til retter i boden. Det er vigtigt, at det bliver ernæringsrigtigt i forhold.

Det er et ønske, at forudbestilt mad kan suppleres med "samme dags bestilling" af evt. pizzasnegle eller pølsehorn.

Formanden drøfter videre med Nordic Food og har et telefonmøde førstkommande fredag.

Firmaet er velkomne til at besigtige de eksisterende faciliteter.

7. **20.00 – 20.40 Nyt vedr. byggeri (lukket møde)**

Status på nuværende tilbygning

Tegninger af ny administration

Orientering om Fristedet- vi har fået 300.000kr. til etablering af toiletbygning til Fristedet, så det kan bruges til udeområde til elever. Det er skolens toiletbygning, som aflåses efter brug, og de rengøres af skolens rengøringspersonale. I den sidste periode er Fristedet og "Vandværket" blevet brugt som opholdssted, da døren på "Vandværket" kan sparkes ind.

Fristedet er tænkt som et uderum til brug for både skole og SFO. Vi skal selv finansiere det, og vi ønsker at få lokalområdet aktiveret til at byde ind på udefaciliteter, så det også kan bruges af andre borgere. Vi skal ansøge fonde om støtte til projekter. Lokalrådet kunne være en samarbejdspartner i dette.

Der har været byggemøde i dag i forhold til tilbygningen, og der er håndværkerne skal være færdige fredag. Der er fejl og mangelgennemgang på mandag. Ibrugtagning er efter vinterferien. Taget er ikke ordentligt og det skal udbedres i løbet af foråret.

Udendørsområder omkring bygningen vil blive gjort færdige i foråret, da der ikke kan sås græs nu.

Næste proces er administrationen.

Det samlede budgettet til personalerum, tilbygning og administration er 4 mill. som ikke er indeksreguleret. Pengesummen er derfor stadig de samme, men prisen er steget.

Forventninger til den kommende ombygning og udfordringer blev gennemgået.

Pga. manglende flugtveje betaler forvaltningen renovering af facaden ud mod bygning H/I
Renovering af facaden påbegyndes juni.

Tegningerne er nu færdige og personalet orienteres 1. marts på fælles møde.

Udbudsmaterialet er under udarbejdelse, så det kan komme i udbud.

Tegningerne over det nye byggeri blev gennemgået.

8. 20.40 – 21.10 Kommunikationsplan

Udkast til kommunikationsplan ved ledelsen. Drøftelse af forældrenes behov, andre ideer samt fokusområder. Er der noget, vi ikke har med?

Udsættes til næste gang.

9. 21.10 – 21.30 Evt.

Der er en frustration over, at nogen i hus F har været nødt til at lukke fodboldbanen pga. uro og mange konflikter omkring spillet. Forældrene undrer sig over, at det pædagogiske personale ikke kan håndtere det, og at der straffes kollektivt. Der er stadig drenge, som godt kan finde ud af at spille fodbold uden konflikter. Det er et billede blandt forældre, at frikvartersvagterne ikke ønsker at have vagt ved fodboldbanen. Der har været en undring i en forældregruppe, da pædagogerne har rakt ud til fodboldtrænerne i klubben i forhold til, hvordan man styrer konflikterne blandt drengene i klubben. Pædagogerne har ønsket et råd. Det er af forældrene blevet opfattet forskelligt, men der bliver talt om det.

Vi har fået gang i skoleskak igen. 8 elever har deltaget i "playmaster" kursus, og de hjælper til, når der spilles skak. Frikvartersskak skal på sigt styres af eleverne/"playmasters". Vi gennemfører skakdagen 10. februar, og de bedste går videre til landsfinalen.

